
PROTOKÓŁ NR XX/08    
z obrad XX sesji Rady Powiatu w Bielsku Podlaskim 

z dnia 30 września 2008 roku 

XX  sesja  Rady  Powiatu  w  Bielsku  Podlaskim  zwołana  przez 
Przewodniczącego  Rady  Powiatu  Adama  Mirona  Łęczyckiego odbyła  się  
30 września 2008 roku w budynku przy ul. 11 Listopada 4 w Bielsku Podlaskim. 
Obrady XX sesji rozpoczęły się o godzinie 1205, zakończyły o godzinie 1410. 

Sesję protokołowała Joanna Popławska. 
Przewodniczący Rady Powiatu Adam Miron Łęczycki otwierając obrady 

XX  sesji  Rady  Powiatu  w  Bielsku  Podlaskim  stwierdził,  iż  zgodnie  z  listą 
obecności w obradach uczestniczy 19 radnych, zatem są one prawomocne (lista 
obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 

Ponadto w obradach udział wzięli: 
1) Sekretarz Powiatu – Ryszard Anusiewicz, 
2) Skarbnik Powiatu – Bożena Zwolińska,
3) Radca Prawny – Ewa Czerwińska, 

oraz zaproszeni goście (zgodnie z listą stanowiącą załącznik nr 2 do protokołu).

Przewodniczący Rady powitał wszystkich obecnych po czym zwrócił się 
z  prośbą o zgłaszanie  uwag i  wniosków do proponowanego porządku obrad 
(porządek obrad stanowi załącznik nr  3 do protokołu),  który radni otrzymali 
wraz  z  zaproszeniem  (potwierdzenie  odbioru  materiałów  sesyjnych  przez 
radnych stanowią załączniki nr 4, 5 i 6 do protokołu). 

Wicestarosta Piotr Bożko zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku 
obrad  po punkcie  10 punktu  11 o  treści:  „Podjęcie  uchwały Rady Powiatu  
w sprawie określenia zadań na które Powiat Bielski przeznacza środki PFRON 
w 2008 roku.” Potrzeba podjęcia ww. uchwały wynika z tego że w miesiącu 
październiku  nie  planuje  się  zwołania  sesji  oraz  z  faktu,  iż  informacja  
o przyznaniu dodatkowych środków wpłynęła do Starostwa w ubiegły piątek. 

W związku z brakiem kolejnych uwag do proponowanego porządku obrad 
Przewodniczący  zamknął  dyskusję,  po  czym  poddał  pod  głosowanie  ww. 
wniosek Wicestarosty dotyczący wprowadzenia do porządku obrad punktu 11. 

Rada  Powiatu,  w  głosowaniu  jawnym,  stosunkiem  głosów:  18  „za”,  
0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się (radny Witold Sysuła nie wziął udziału 
w  głosowaniu)  ww.  wniosek  przyjęła,  tym  samym  porządek  obrad  został 
rozszerzony o punkt 11 o treści: „Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie 
określenia zadań na które  Powiat  Bielski  przeznacza środki  PFRON w 2008 
roku.” 

Następnie  Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie  porządek  obrad 
uwzględniający powyżej przyjęte zmiany. 
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Rada  Powiatu,  w  głosowaniu  jawnym,  stosunkiem  głosów:  18  „za”,  
0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się (radny Witold Sysuła nie wziął udziału 
w głosowaniu) przyjęła następujący porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji.
2. Stwierdzenie quorum.
3. Przyjęcie protokołu z XIX sesji Rady Powiatu. 
4. Sprawozdanie z pracy Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym.
5. Podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 

a) przyjęcia  Powiatowego  Programu  Ochrony  Środowiska  dla  Powiatu 
Bielskiego na lata 2008 - 2011,

b) przyjęcia  Powiatowego  Planu  Gospodarki  Odpadami  dla  Powiatu 
Bielskiego na lata 2008 - 2011,

c) przyjęcia  Programu  Usuwania  Wyrobów  Zawierających  Azbest  dla 
Powiatu Bielskiego na lata 2008 - 2032.

6. Przyjęcie  informacji  na  temat  „Problematyka  uzależnień  oraz  kierunki  
i metody ich zwalczania w powiecie bielskim”.

7. Podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  w  sprawie  uchwalenia  „Regulaminu  
w  sprawie  zasad  uczestnictwa  uczniów  szkół  ponadgimnazjalnych 
prowadzonych  przez  Powiat  Bielski  w  zajęciach  pozalekcyjnych, 
realizowanych w szkołach prowadzących kształcenie zawodowe”.

8. Przyjęcie  „Informacji  o  ważniejszych  osiągnięciach  szkół  i  placówek 
oświatowych w roku szkolnym 2007/2008 oraz o przygotowaniu do roku 
szkolnego 2008/2009”. 

9. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie upoważnienia Zarządu Powiatu 
w  Bielsku  Podlaskim  do  wyboru  biegłego  rewidenta  do  badania 
sprawozdania finansowego SP ZOZ w Bielsku Podlaskim za rok 2008. 

10. Sprawozdanie  z  wykonania  planu  finansowego  SP  ZOZ  w  Bielsku 
Podlaskim za I półrocze 2008 r. 

11.Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia zadań na które Powiat 
Bielski przeznacza środki PFRON w 2008 roku.

12.Analiza  informacji  o  przebiegu  wykonania  budżetu  powiatu  w  Bielsku 
Podlaskim za I półrocze 2008 r.

13. Podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  w  sprawie  zmian  w  planie  dochodów  
i wydatków budżetu Powiatu Bielskiego na 2008 rok.

14. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały nr XIII/95/07 
Rady Powiatu w Bielsku Podlaskim z dnia 30 listopada 2007 r. w sprawie 
zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej na 2008 r.

15.Przyjęcie  sprawozdań z  działalności  Komisji  Rady Powiatu  w I  półroczu 
2008 r.

16.Interpelacje i zapytania radnych.
17. Sprawy różne. 
18.Zamknięcie posiedzenia.
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Ad 3
Przewodniczący  poinformował,  iż  zgodnie  z  wymogami  statutowymi 

protokół nr XIX/08 z obrad XIX sesji Rady Powiatu z dnia 29 sierpnia 2008 
roku był wyłożony do wglądu wraz z załącznikami w Wydziale Organizacyjno-
Prawnym Starostwa Powiatowego (pok.  nr 309) oraz był  dostępny  tuż przed 
rozpoczęciem  sesji.  Żadne  uwagi  do  ww.  protokołu  nie  wpłynęły.  Zapytał 
następnie, czy radni w tej chwili chcą zgłosić pytania i wnioski do protokołu. 

W związku z brakiem uwag do protokołu, zamknął dyskusję i zarządził 
głosowanie nad przyjęciem ww. protokołu. 

Rada  Powiatu, w  głosowaniu  jawnym,  stosunkiem  głosów:  14  „za”,  
0 przeciwnych i 4 wstrzymujących się (radny Jerzy Ignatiuk nie wziął udziału 
w głosowaniu)  przyjęła protokół nr XIX/08 z obrad XIX sesji Rady Powiatu  
z dnia 29 sierpnia 2008 roku. 

Ad 4
Przystępując  do  realizacji  kolejnego  punktu  porządku  obrad  sesji 

Przewodniczący zwrócił się z prośbą o zabranie głosu przez Starostę. 
Głos zabrał Starosta Bielski Sławomir Jerzy Snarski, który poinformował, 

iż  zgodnie  z  przyjętymi  przez  Radę  Powiatu  ustaleniami,  radni  wraz  
z  materiałami  sesyjnymi  otrzymali  Sprawozdanie  z  pracy  Zarządu  Powiatu  
w okresie międzysesyjnym (Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do protokołu). 
Następnie  przedstawił  kluczowe  zagadnienia  będące  przedmiotem  obrad 
Zarządu Powiatu. Poinformował, iż w okresie od 29 sierpnia 2008 roku do 30 
września 2008 roku Zarząd obradował na 5 posiedzeniach. Ostatnie posiedzenie, 
na którym Zarząd przyjął projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia 
zadań na które Powiat Bielski przeznacza środki PFRON, odbyło się w dniu 
dzisiejszym. Informacja ta zostanie ujęta w kolejnym sprawozdaniu Zarządu.  
Natomiast w okresie sprawozdawczym podjęto 7 uchwał, między innymi: 
- zmieniające plan wydatków budżetu Powiatu Bielskiego na 2008 rok, 
- dotyczącą  przeprowadzenia  postępowania  o  udzielenie  zamówienia 

publicznego w przedmiocie wyłonienia banku do udzielenia komercyjnego 
kredytu długoterminowego. 

Ponadto: Zarząd Powiatu pracował nad materiałami sesyjnymi będącymi 
przedmiotem obrad dzisiejszej  sesji,  m.in.:  Programem Ochrony Środowiska, 
Powiatowym Planem Gospodarki Odpadami, Programem Usuwania Wyrobów 
Zawierających Azbest.  Zarząd zajmował  się  także  sprawą  organizacji  szkół  
w  nowym  roku  szkolnym,  aktualizacją  planu  finansowego  szkół  związaną  
z pozyskaniem dotacji na realizację projektu pn.: „Atrakcyjna szkoła szansą na 
przyszłość”. Ponadto, zajmując się sprawami drogowymi, Zarząd zaktualizował 
porozumienia oraz monitorował zaplanowane wspólnie z gminami inwestycje na 
2008 rok. 

Następnie Przewodniczący zwrócił się do radnych z prośbą o zgłaszanie 
uwag do przedmiotowego sprawozdania. 
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Radny Jan Radkiewicz odnosząc się do wyrażenia zgody na utworzenie 
oddziału  I  Liceum  Ogólnokształcącego  dla  Dorosłych  na  podbudowie 
gimnazjum  i  szkoły  podstawowej  w  Zespole  Szkół  nr  1  im.  Marszałka  
J.K.  Piłsudskiego  w  Bielsku  Podlaskim  zapytał  czy  nie  ma  możliwości  na 
utworzenie  takiego  oddziału  w  I  LO,  gdzie  uczy  się  430  uczniów  w  15 
oddziałów, zaś w ZS nr 1 uczy się ponad 500 uczniów w 20 oddziałach. 

Starosta wyjaśnił, iż kilka lat temu system oświaty umożliwiał kształcenie 
w  systemie  zaocznym  tylko  przez  szkoły  prywatne.  Obecnie  każda  szkoła 
kształcąca  w  systemie  dziennym  jest  także  przygotowana  do  kształcenia  
w systemie zaocznym. Jednak tylko Zespół Szkół nr 1 podjął się kształcenia 
dorosłych  w  systemie  zaocznym,  co  umożliwia  nieodpłatne  kształcenie 
pracujących osób,  oraz  stanowi  kontynuację  naboru  do  tej  szkoły.  Zgodnie  
z przyjętą przez Zarząd Powiatu zasadą ww. oddziały powinny liczyć minimum 
30 osób. Jeżeli zaś nabór jest mniejszy niż 30 osób konieczne jest wyrażenie 
zgody Zarządu na utworzenie takiego oddziału. Wynika to z faktu, iż w szkołach 
zaocznych, wieczorowych czy też zawodowych jest spora rotacja. Tak więc przy 
naborze mniejszym niż 30 osób jest ryzyko, że w trakcie kształcenia pozostanie 
tylko  np.:  15  osób.  Poinformował  także,  iż  I  Liceum  Ogólnokształcące  nie 
zgłosiło chęci kształcenia w systemie zaocznym.

Radny Kazimierz Krzemień zapytał czy wyłoniono wykonawcę budowy 
boiska w ramach realizacji programu „Moje Boisko-Orlik 2012”. 

Starosta  wyjaśnił,  iż  Zarząd Powiatu  zadecydował,  iż  oferty  składane  
w dwóch  przetargach  dotyczyły  zbyt  wysokich  kwot,  przetargi  zostały  więc 
unieważnione.  W  dniu  dzisiejszym  o  godzinie  1200 nastąpi  otwarcie  ofert  
w trzecim przetargu. Na to zadanie zabezpieczono 1.300.000 zł, tak więc być 
może,  po  otwarciu  ofert,  konieczne  będzie  przeprowadzenie  dyskusji  w tym 
temacie na sesji w dniu dzisiejszym. 

Wobec  braku  kolejnych  uwag  Przewodniczący  stwierdził,  iż  Rada 
Powiatu zapoznała się ze Sprawozdaniem z pracy Zarządu Powiatu w okresie od 
29 sierpnia 2008 r. do 30 września 2008 roku. 

Ad 5a
Przystępując do realizacji  kolejnego punktu porządku obrad – Podjęcie 

uchwały Rady Powiatu w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Ochrony 
Środowiska  dla  Powiatu  Bielskiego  na  lata  2008  –  2011  (projekt  uchwały 
stanowi załącznik nr 8 do protokołu), Przewodniczący  poinformował, iż radni 
wraz z materiałami sesyjnymi otrzymali także odpowiedź Zarządu Powiatu na 
wniosek Komisji (wniosek wraz ze stanowiskiem Zarządu stanowi załącznik  
nr 9 do protokołu). Zwrócił się następnie z pytaniem, czy radni chcą zabrać głos 
w tej sprawie. 

Uwag nie wniesiono, w związku z tym Przewodniczący zamknął dyskusję 
w tym punkcie oraz poddał pod głosowanie rozpatrywany projekt uchwały. 
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Rada  Powiatu,  w  głosowaniu  jawnym,  stosunkiem  głosów:  15  „za”,  
0  przeciwnych  i  2  wstrzymujących  się  (w  obecności  19  radnych)  podjęła 
uchwałę nr XX/144/08 w przedmiotowej sprawie (uchwała stanowi załącznik  
nr 10 do protokołu).

Ad 5b
Przystępując do realizacji  kolejnego punktu porządku obrad – Podjęcie 

uchwały  Rady Powiatu  w sprawie  przyjęcia  Powiatowego Planu Gospodarki 
Odpadami  dla  Powiatu  Bielskiego  na  lata  2008  –  2011,  (projekt  uchwały 
stanowi załącznik nr 8 do protokołu), Przewodniczący  poinformował, iż radni 
wraz z materiałami sesyjnymi otrzymali także odpowiedź Zarządu Powiatu na 
wniosek Komisji (wniosek wraz ze stanowiskiem Zarządu stanowi załącznik  
nr 11 do protokołu). Zwrócił się następnie z pytaniem, czy radni chcą zabrać 
głos w tej sprawie. 

Uwag nie wniesiono, w związku z tym Przewodniczący zamknął dyskusję 
w tym punkcie oraz poddał pod głosowanie rozpatrywany projekt uchwały. 

Rada  Powiatu,  w  głosowaniu  jawnym,  stosunkiem  głosów:  17  „za”,  
0  przeciwnych  i  1  wstrzymującym  się  (w  obecności  19  radnych)  podjęła 
uchwałę nr XX/145/08 w przedmiotowej sprawie (uchwała stanowi załącznik  
nr 12 do protokołu).

Ad 5c
Przystępując do realizacji  kolejnego punktu porządku obrad – Podjęcie 

uchwały  Rady  Powiatu  w  sprawie  przyjęcia  Programu  Usuwania  Wyrobów 
Zawierających  Azbest  dla  Powiatu  Bielskiego  na  lata  2008  –  2032  (projekt 
uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu), Przewodniczący zwrócił się do 
radnych z pytaniem, czy chcą zabrać głos w tej sprawie. 

Uwag nie wniesiono, w związku z tym Przewodniczący zamknął dyskusję 
w tym punkcie oraz poddał pod głosowanie rozpatrywany projekt uchwały. 

Rada  Powiatu,  w  głosowaniu  jawnym,  stosunkiem  głosów:  17  „za”,  
0  przeciwnych  i  2  wstrzymujących  się  podjęła  uchwałę  nr  XX/146/08  
w przedmiotowej sprawie (uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu).

Ad 6
Przystępując do realizacji kolejnego punktu porządku obrad – Przyjęcie 

informacji  na  temat  „Problematyka  uzależnień  oraz  kierunki  i  metody  ich 
zwalczania  w  powiecie  bielskim”  (Informacja  stanowi  załącznik  nr  14  do 
protokołu), Przewodniczący zwrócił się do radnych z pytaniem, czy chcą zabrać 
głos w tej sprawie. 

Radny Zdzisław Tworkowski  stwierdził,  iż  w analizowanym materiale 
dość  syntetycznie  przedstawiono  sytuację  szczególnie  w  odniesieniu  do 
młodzieży  z  uwzględnieniem szkół.  Zauważył,  iż  na  stronie  8  zapisano,  że: 
„(…) w I połowie 2008 r. podczas 5 patroli ujawniono 3 osoby nieletnie palące 
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papierosy.” oraz stwierdził, iż nie warto podawać takich informacji, nie ma to 
bowiem  nic  wspólnego  z  rzeczywistością.  Poinformował,  iż  przejście  
ul.  Mickiewicza  w  Bielsku  Podlaskim  pozwala  na  zauważenie  20-30  osób 
nieletnich palących papierosy. 
Zapytał następnie jak to jest możliwe że po ul. Mickiewicza jeżdżą motocykliści 
z prędkością powyżej 100 km/h, natomiast na ul. Białostockiej, od skrzyżowania 
z  ul.  Kleeberga  w  kierunku  Proniewicz  motocykle  przemieszczają  się  
z prędkością 200 km/h? Zdaniem radnego ww. problem należałoby rozwiązać. 

Radny  Jan  Radkiewicz  odnosząc  się  do  zapisu  na  stronie  6  o  treści: 
„Policjantom  z  Rewiru  Dzielnicowych  w  Bielsku  Podlaskim  zlecane  były 
zadania  mające  na  celu  ujawnienie  faktów  sprzedaży  alkoholu  osobom 
małoletnim”  zapytał,  czy  patrole  stwierdziły  takie  przypadki  oraz  czy 
wyciągnięto konsekwencje z tychże kontroli. 

Pan Marek Przybyszewski – I  z-ca Komendanta Komendy Powiatowej 
Policji  w  Bielsku  Podlaskim  wyjaśnił,  iż  nieobecność  Komendanta  Pana 
Mirosława  Zwady  wynika  z  konieczności  wykonania  nałożonych  na  niego 
obowiązków  służbowych.  Poinformował,  iż  w  przedłożonym  materiale 
porównano wyniki oraz efekty pracy w I półroczu 2008 roku do całego 2007 
roku,  co wynika z  systemów statystycznych funkcjonujących na Komendzie. 
Dane  za  III  kwartał  br.  w  niektórych  rubrykach  znacznie  zmieniłyby  obraz. 
Niektóre akcje mają podłoże typowo uzależnione od pewnego cyklu związanego 
z  życiem szkoły i  wakacji.  We wrześniu mało miejsce szereg akcji,  których 
wyniki będą ujęte dopiero w październiku. W informacji obejmującej cały 2008 
rok będzie pełny obraz działań bielskiej Komendy. 
Informacja dotycząca 5 patroli wynika z tego że Komenda operuje wyłącznie 
ścisłymi  danymi,  podając  je  zgodnie  z  prawdą.  Patrole  te  były  wynikiem 
porozumień, zmian organizacyjnych, jak również możliwości policji oraz szkół. 
W miesiącu wrześniu przeprowadzono kilkadziesiąt takich patroli. 
Poinformował,  iż  policja nie  ma takich sił  i  środków by na każdej  ulicy,  na 
każdym  narożniku  postawić  patrol.  Na  widok  pędzącego  np.:  motocykla 
powinien zadziałać czynnik społeczny, sąsiedzka czujność. Bowiem na widok 
munduru ktoś kto zachowuje się w sposób nieuczciwy sam przywołuje się do 
porządku.  W  informacji  zapisano,  iż:  „Głównym  czynnikiem  utrudniającym 
realizację  zadań zmierzających do zwalczania  uzależnień jest  brak reakcji  ze 
strony społeczeństwa na fakty zachowań patologicznych wśród młodzieży, takie 
jak  spożywanie  i  podawanie  alkoholu  dzieciom  i  młodzieży.  Innym 
negatywnym  zachowaniem  jest  brak  sąsiedzkiej  czujności  i  odpowiedniej 
reakcji za strony dorosłych na wszelkie patologiczne zachowania dorastającej 
młodzieży.” Zapytał następnie czy widząc patologiczne zachowanie skorzystano 
z bezpłatnego numeru 997 bądź 112 i powiadomiono policję. Zapewnił, że po 
wpłynięciu takiej informacji natychmiast podjęte byłyby działania. 
Poinformował, iż w ubiegłym tygodniu przeprowadzono akcję, podczas której 
zatrzymano dwóch dilerów narkotykowych. Akcja, w którą zaangażowani byli 
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także  funkcjonariusze  z  innych  komend  oraz  znaczne  środki  techniczne, 
doprowadziła  do  siatki  dilerskiej,  co  zakończyło  się  aresztowaniem  innych 
dilerów z terenu Łomży i Zambrowa. Zebranie materiału dowodowego w ww. 
sprawie  było  możliwe  dzięki  pracy  psa  do  wykrywania  narkotyków, 
zakupionego dzięki hojności Rady Powiatu. 
Poinformował,  iż  funkcjonariusze  zdają  sobie  sprawę ze wszelkich trudności 
obiektywnych, liczą jednak na wszelkie sygnały społeczne. 

Wicestarosta zauważył,  iż  patrole w mundurach widoczne są z daleka. 
Czy więc istnieje możliwość prawna by patrole nie były umundurowane?

Pan Marek Przybyszewski poinformował, iż jest możliwość stosowania 
patroli  operacyjnych.  Jednak w ramach porozumienia  zawartego na  szczeblu 
centralnym  prowadzone  są  patrole  szkolne,  których  ideą  nie  jest  osiąganie 
wyników  a  działanie  prewencyjne  (oddziaływanie  bezpośrednio  na  zmysły). 
Ponadto poinformował, iż przy obecnym stanie zatrudnienia oraz ilości zdarzeń, 
np.: ostatnie podpalenia w miejscowości Krasnawieś, nie jest w stanie wysyłać 
patroli  wyłącznie do wykrywania młodzieży palących papierosy czy pijących 
alkohol. 

Radny Witold Sysuła zauważył, iż cytując zapis mówiący o braku reakcji 
ze strony społeczeństwa na pewne zachowania mieszkańców czy pojawiające 
się patologie, Komendant dużą winą obarczył społeczeństwo za taki stan rzeczy. 
W ocenie radnego nie jest to tak jednoznaczne, jest to bowiem problem bardziej 
złożony.  Mówiąc  o  nie  zgłaszaniu  zdarzeń  przez  społeczeństwo  należałoby 
zastanowić  się  dlaczego  patologie  czy  wydarzenia  nie  są  zgłaszane  policji. 
Wynika  to  prawdopodobnie  z  tego,  że  dzisiejsze  społeczeństwo  obawia  się 
czegoś  z  zasady,  np.:  straty  pracy,  przykrych  konsekwencji  po  zgłoszeniu 
zdarzenia.  Czy  to  nie  jest  efekt  braku  zaufania  do  policji,  która  winna  być 
organem powszechnego zaufania? Nie zawsze jest tak, że brak efektów pracy 
policji wynika z tego że ludzie są niedobrzy i nie informują policji o pewnych 
wydarzeniach. 

Pan  Marek  Przybyszewski  odnosząc  się  do  powyższej  wypowiedzi 
zauważył, iż nie jest to kwestia patologii czy braku zaufania w naszym mieście 
jest  to  bowiem sprawa  ogólnopolska,  gdyż  wszędzie  można  zauważyć  brak 
zgłoszenia  zdarzenia  mającego  miejsce.  Tymczasem o  zaistniałym zdarzeniu 
można informować anonimowo.  Skoro radny poruszył  zdarzenie  którego był 
świadkiem  zostało  do  niego  skierowane  pytanie  czy  skorzystał  z  dwóch 
numerów alarmowych. Nie jest to jednak żaden wyrzut. Pewne bariery należy 
przełamywać. Jeśli sami będziemy to robić również inni się do tego dostosują. 
Społeczeństwo będzie wówczas bezpieczniejsze. Radny mówił o braku zaufania 
do  policji.  Komendant  poinformował,  iż  opracowania  na  koniec  sierpnia 
wskazują że  poziom zaufania do policji  w Polsce wynosi  około 78%. Nasze 
województwo  jest  w  czołówce  jeśli  chodzi  o  to  bezpieczeństwo.  Jesteśmy 
instytucją która od 7 lat co roku zdobywa coraz wyższe wskaźniki zaufania,  
a w tym roku jest instytucją o najwyższym poziomie zaufania społecznego. Jako 
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przykład Komendant podał zaufanie do sądów, prokuratorów, polityków, które 
nie przekracza 20 %. Pewne stereotypy musimy sami przełamywać. Jeśli mamy 
walczyć  z  patologiami  musimy  zwracać  uwagę  na  to,  iż  są  dorośli,  którzy 
podchodząc  patologicznie,  za  cenę  1  piwa kupią  małolatom 3  bądź  4  piwa. 
Zwracamy uwagę na pewną proporcjonalność, że nie jesteśmy w stanie postawić 
policjanta  przy  każdym sklepie,  przy  każdym rogu  ulicy.  Jednak  z  wydatną 
pomocą  lokalnego  społeczeństwa  jesteśmy  w stanie  zdecydowanie  poprawić 
bezpieczeństwo. 

Radny  Zdzisław  Tworkowski  poinformował,  iż  rozumie  problemy 
kadrowe  policji.  Zapytał  jednak  jak  policja  zamierza  poradzić  z  problemem 
motocykli? Radny zauważył, iż bardziej należałoby skupić się nad problemem 
pędzących  z  prędkością  200  km/h  motocykli  niż  kierowców,  którzy  przy 
ograniczeniu do 40km/h wyprzedzając inny pojazd przekroczyli dopuszczalną 
prędkość  o  10  km/h.  Oczywiście  można zadzwonić,  jednak przy  szybkości  
z  jaką  się  przemieszczają,  po  telefonie,  oddali  się  on  o  kilkanaście  bądź 
kilkadziesiąt kilometrów. Poinformował także, iż nie widzi akcji policji w tym 
kierunku. 

Pan  Marek  Przybyszewski  poinformował,  iż  w  dniu  dzisiejszym 
montowany jest  w jednym z  samochodów wideorejestrator.  Musimy zdawać 
sobie  sprawę,  że  dysponujemy  określoną  ilością  osób  z  ruchu  drogowym  
i określoną ilością sprzętu. Przeprowadzane są akcje tzw. trzeźwe poranki, akcja 
prędkość.  Każdy  patrol,  który  jest  kierowany  do  służby  dostaje  zadania 
związane z eliminacją takich niebezpiecznych zachowań na drodze. Wyniki tych 
akcji są określone. Mamy pewną liczbę represjonowanych kierowców. Zdarzają 
się  też  takie  przypadki,  ze  niektórzy  nie  mając  uprawnień  do  kierowania 
decydują  się  kierować.  Nawiązując  do  powyższej  wypowiedzi  radnego 
poinformował,  iż  policja  nie  jest  w stanie  być zawsze,  wszędzie,  w każdym 
miejscu.  Podczas  8-godzinnej  służby  można  wystawić  jeden  patrol  na  teren 
powiatu. Nie ignorują tego, a wręcz dokładają wielkich starań, tym bardziej, że 
bezpieczeństwo  na  drodze  nie  wygląda  najlepiej.  Mamy  bowiem  wzrost 
wypadków  śmiertelnych.  Ostatnio  na  drodze  krajowej  nr  19  w  wypadku 
drogowym zginęły 3 młode osoby. Zdarzyło się to w godzinach, gdzie z urzędu 
na  naszym  terenie  nie  powinno  być  patrolu  ruchu  drogowego,  statystyki 
wskazują bowiem że wypadki zdarzają się w różnych godzinach dnia i nocy, 
zazwyczaj ma to miejsce do godziny 22. Stąd też lokuje się siły i środki wprost 
proporcjonalnie  do  istniejącego  zagrożenia.  Nie  mamy  komfortu  do 
prewencyjnego patrolu od czasu do czasu. 
Sieć  krajowego  współdziałania  i  alarmowania  pozwala  na  informowanie 
wszystkich  jednostek  ościennych,  dzięki  temu  pędzący  motocyklista  zostaje 
ujarzmiony przez jednostkę sąsiednią. 
Przy takim stanie sił i środków robione jest wszystko by bezpieczeństwo było na 
odpowiednim  poziomie.  Ofiary  śmiertelne  są  także  na  drogach,  na  których 
generalnie  nie  ma  prawa  pojawić  się  patrol  policyjny  (drogach  wiejskich, 
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żużlowych).  Mimo  szczerych  chęci  policja  nie  jest  w  stanie  wszystkiemu 
zapobiec. 

Kolejnych  uwag  nie  wniesiono,  w  związku  z  tym  Przewodniczący 
zamknął dyskusję, po czym poddał przedmiotową Informację pod głosowanie. 

Rada  Powiatu,  w  głosowaniu  jawnym,  stosunkiem  głosów:  19  „za”,  
0  przeciwnych  i  0  wstrzymujących  się  przyjęła  Informację  na  temat: 
„Problematyka uzależnień oraz kierunki i  metody ich zwalczania w powiecie 
bielskim”. 

Ad 7
Przechodząc  do  realizacji  kolejnego  punktu  porządku  obrad  sesji  – 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia „Regulaminu w sprawie 
zasad  uczestnictwa  uczniów  szkół  ponadgimnazjalnych  prowadzonych  przez 
Powiat  Bielski  w  zajęciach  pozalekcyjnych,  realizowanych  w  szkołach 
prowadzących kształcenie zawodowe” (projekt uchwały stanowi załącznik nr 15 
do  protokołu),  Przewodniczący  zapytał,  czy  radni  chcą  zabrać  głos  w  tej 
sprawie. 

Żadnych uwag nie wniesiono, w związku z tym Przewodniczący zamknął 
dyskusję  w  tym  punkcie  oraz  poddał  pod  głosowanie  rozpatrywany  projekt 
uchwały. 

Rada  Powiatu,  w  głosowaniu  jawnym,  stosunkiem  głosów:  18  „za”,  
0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się (radny Kazimierz Krzemień chwilowo 
nieobecny na sali obrad podczas głosowania) podjęła uchwałę nr XX/147/08  
w przedmiotowej sprawie (uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu).

Ad 8
Przechodząc  do  realizacji  kolejnego  punktu  porządku  obrad  sesji  – 

Przyjęcie  „Informacji  o  ważniejszych  osiągnięciach  szkół  i  placówek 
oświatowych  w  roku  szkolnym  2007/2008  oraz  o  przygotowaniu  do  roku 
szkolnego  2008/2009”  (Informacja  stanowi  załącznik  nr  17  do  protokołu) 
Przewodniczący zapytał, czy radni chcą zabrać głos w tej sprawie. 

Radny  Jan  Radkiewicz  zauważył,  iż  z  załączonych  materiałów 
jednoznacznie wynika, że nie ma się czym tak bardzo chwalić. Złożył następnie 
gratulacje dla tych którzy coś osiągnęli. Poinformował, iż osiągnięcia I LO są 
całkiem mierne,  a  oprócz  historii  niewiele  widać.  Krążymy koło  tematu  tej 
szkoły. Starosta przyznał kiedyś rację radnemu, że w tej szkole coś nie tak się 
dzieje. Jednak to Starosta jest organem prowadzącym, który ma wpływ na to co 
się w tej szkole dzieje (na obsadę) w jakiś sposób powinien więc reagować. 

Radny Witold Sysuła zauważył, iż po raz kolejny na tej sali wypowiada 
się na temat I  Liceum Ogólnokształcącego w Bielsku Podlaskim. Radny jest 
absolwentem  tej  szkoły,  nie  zamierza  jednak  występować  jako  jej  obrońca. 
Zastanawiające  jest  jednak  dlaczego  po  raz  kolejny  radny  Radkiewicz 
wypowiada tezę o niskim poziomie nauczania w tej szkole. Czemu, czy komu 
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ma służyć pozorna troska o poziom nauczania w tej szkole? Czy rzeczywiście 
jest to przejaw troski, czy też radnym kierują w tym momencie inne motywy? 
Gdyby rzeczywiście chodziło o zmierzenie się z problemem oświaty to temat 
ten  należałoby  podjąć  na  forum  powiększonym  o  dyrektorów  placówek 
oświatowych,  którzy  mogliby  na  pewne  zagadnienia  udzielić  odpowiedzi.  
W związku z tym radny stwierdził, iż nie chodzi o zmierzenie się z problemem 
oświaty oraz o ewentualną pomoc szkołom w wysokim poziomie nauczania. 
Prawdopodobnie chodzi więc o zdyskredytowanie tej szkoły w oczach radnych 
oraz mieszkańców miasta i powiatu. Jest to najstarsza szkoła w naszym mieście, 
w powiecie,  z  pewną tradycją,  która  nie  miała  nigdy problemów z naborem 
uczniów,  ma  pełne  obłożenie,  szkoła  do  której  zabiegają  uczniowie  szkół 
gimnazjalnych. Nieprzychylne opinie na temat tej szkoły być może wynikają  
z  tego,  że  osoba  je  wypowiadająca  jest  absolwentem  II  Liceum 
Ogólnokształcącego z dodatkowym nauczaniem języka białoruskiego w Bielsku 
Podlaskim, być może chodzi więc o gloryfikowanie szkoły której absolwentem 
jest radny. 

Radny  Jan  Radkiewicz  poinformował,  iż  do  kwestii  podchodzi 
praktycznie,  bez  zapędów  filozoficzno-moralnych  a  jego  wypowiedź 
podyktowana jest  troską.  W I  LO niewiele  się  w tej  chwili  robi.  Miały być 
wielkie inwestycje, ale ich nie ma. W szkole tej uczył się syn radnego, radny 
więc wie, że poziom nauczania spada. Radny bywał w tej szkole, rozmawiał  
z  nauczycielami,  posiada  też  wiedzę  jaką  kadrę  przyjęto  w ostatnim czasie. 
Troszczy się o szkołę, bowiem chciałby by także drugi  syn był jej  uczniem. 
Stwierdził  także,  iż  nie  ma  problemu  ani  rozterek  z  powodu  ukończenia  
II Liceum Ogólnokształcącego. 

Radny Kazimierz Krzemień zauważył, iż Bursa Szkolna może pomieścić 
350  pensjonariuszy,  natomiast  obecnie  zamieszkuje  tam  powyżej  80  osób. 
Zapytał  więc  czy  Zarząd  Powiatu  zastanawia  się  nad  rozwiązaniem  tego 
problemu,  możliwością  zagospodarowania  budynku  w  inny  sposób.  
Do utrzymania tego obiektu dopłacane są bowiem duże pieniądze. 

Starosta poinformował, iż jako organ prowadzący mamy Bursę Szkolną 
oraz Internat przy Zespole Szkół nr 4. W Internacie, gdzie mieszka około 110 
osób,  jest  pełne  obłożenie,  natomiast  w  Bursie  mimo  dużo  większych 
możliwości mieszka powyżej 80 osób. W okresach przejściowych nie uniknie 
się dopłacania do oświaty. Podejmowanie działań wyprzedzających pozwala na 
bieżące  finansowanie  oświaty.  Otrzymywana  subwencja  wystarcza  na 
utrzymanie stanu organizacyjnego oświaty. Z punktu widzenia powiatu bieżące 
utrzymanie  zamyka  się  w  subwencji.  Tylko  odnośnie  Bursy  dopłaca  się  do 
funkcjonowania tego obiektu, z tym, że część środków z wynajmu pomieszczeń 
zasila budżet tej jednostki, pozwalając na przeprowadzenie remontów czy też 
zmniejszenie kosztów funkcjonowania. Musimy się zastanowić czy jest potrzeba 
dalszego  działania  Bursy,  ewentualnego  jej  zamknięcia  oraz  czy  będziemy  
w stanie zagospodarować ten budynek, tak by nie ponosić kosztów związanych 

10



z  utrzymaniem  niewykorzystanego  obiektu.  Decyzja  w  tym  temacie,  po 
przeprowadzeniu  analizy,  zapadnie  do  końca  roku  kalendarzowego,  tak  by  
w miesiącu marcu podjąć ewentualną uchwałę Rady Powiatu o likwidacji czy 
też rozwiązaniu Bursy. Coraz mniejsze zainteresowanie zamieszkaniem przez 
młodzież wynika z mobilności młodzieży, która dojeżdża na zajęcia własnymi 
samochodami, tak więc prędzej czy później konieczne będzie podjęcie decyzji w 
tym temacie. Podejmowane były próby wynajęcia pomieszczeń Bursy, a część 
lokali  uzyskała  najemców.  Szersze  postępowanie  w  tym  kierunku  wymaga 
modernizacji obiektu, wiąże się to jednak z poniesieniem kosztów. 
Jako organ prowadzący nie mamy wprost wpływu na dydaktykę, nadzór w tym 
zakresie sprawuje Kuratorium Oświaty.  W rankingach oraz w opinii  nadzoru 
pedagogicznego  szkoły  są  dobrze  postrzegane.  Zarówno  I  Liceum 
Ogólnokształcące jak również II Liceum Ogólnokształcące w Bielsku Podlaskim 
są wiodącymi szkołami w województwie. Nie powinno się obarczać szkoły winą 
za brak inwestycji. Wnioski zostały zgłoszone, rozstrzygnięcie będzie znane za 
miesiąc,  dwa.  W  przypadku  braku  dofinansowania  będziemy  szukać  innych 
propozycji modernizacji tego liceum. W opinii Zarządu oba licea, strategicznie, 
długofalowo, nie mają mniejszego zagrożenia funkcjonowania.  Nie mają  one 
problemów z naborem. Młodzież się jednak zmienia, zmienia się otoczenie, jest 
coraz  więcej  problemów  z  motywowaniem  do  nauki.  Wszyscy  powinniśmy 
starać się poprawiać to co jest niedobre. Rodzice powinni mieć duży wpływ na 
metody, sposób prowadzenia dydaktyki. 

Kolejnych  uwag  nie  wniesiono,  w  związku  z  tym  Przewodniczący 
zamknął dyskusję, po czym poddał przedmiotową Informację pod głosowanie. 

Rada  Powiatu,  w  głosowaniu  jawnym,  stosunkiem  głosów:  19  „za”,  
0  przeciwnych  i  0  wstrzymujących  się  przyjęła  „Informację  o  ważniejszych 
osiągnięciach szkół i placówek oświatowych w roku szkolnym 2007/2008 oraz 
o przygotowaniu do roku szkolnego 2008/2009”. 

Ad 9
Przechodząc  do  realizacji  kolejnego  punktu  porządku  obrad  sesji  – 

Podjęcie  uchwały  Rady Powiatu  w sprawie  upoważnienia  Zarządu Powiatu  
w Bielsku Podlaskim do wyboru biegłego rewidenta do badania sprawozdania 
finansowego  SP  ZOZ  w  Bielsku  Podlaskim  za  rok  2008 (projekt  uchwały 
stanowi załącznik nr 18 do protokołu), Przewodniczący zwrócił się z pytaniem, 
czy radni chcą zabrać głos w tej sprawie. 

Żadnych uwag nie wniesiono, w związku z tym Przewodniczący zamknął 
dyskusję  w  tym  punkcie  oraz  poddał  pod  głosowanie  rozpatrywany  projekt 
uchwały. 

Rada  Powiatu,  w  głosowaniu  jawnym,  stosunkiem  głosów:  17  „za”,  
0  przeciwnych  i  1  wstrzymującym  się  (radny  Marek  Malinowski  chwilowo 
nieobecny na sali obrad podczas głosowania) podjęła uchwałę nr XX/148/08  
w przedmiotowej sprawie (uchwała stanowi załącznik nr 19 do protokołu). 
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Ad 10
Przechodząc  do  realizacji  kolejnego  punktu  porządku  obrad  sesji  – 

Sprawozdanie z wykonania planu finansowego SP ZOZ w Bielsku Podlaskim za 
I  półrocze  2008  r.  (Sprawozdanie  stanowi  załącznik  nr  20  do  protokołu) 
Przewodniczący zapytał czy radni chcą zabrać głos w tej sprawie. 

Uwag nie wniesiono, w związku z tym Przewodniczący zamknął dyskusję 
w tym punkcie stwierdzając, iż Rada Powiatu zapoznała się ze Sprawozdaniem 
z wykonania planu finansowego SP ZOZ w Bielsku Podlaskim za I półrocze 
2008 r. 

Ad 11
Przechodząc  do  realizacji  kolejnego  punktu  porządku  obrad  sesji  – 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia zadań na które Powiat 
Bielski  przeznacza  środki  PFRON  w  2008  roku  (projekt  uchwały  stanowi 
załącznik nr 21 do protokołu), Przewodniczący zwrócił się z pytaniem, czy radni 
chcą zabrać głos w tej sprawie. 

Żadnych uwag nie wniesiono, w związku z tym Przewodniczący zamknął 
dyskusję  w  tym  punkcie  oraz  poddał  pod  głosowanie  rozpatrywany  projekt 
uchwały. 

Rada  Powiatu,  w  głosowaniu  jawnym,  stosunkiem  głosów:  13  „za”,  
0  przeciwnych  i  1  wstrzymującym  się  podjęła  uchwałę  nr  XX/149/08  
w przedmiotowej sprawie (uchwała stanowi załącznik nr 22 do protokołu). 

Ad 12
Przechodząc  do  realizacji  kolejnego  punktu  porządku  obrad  sesji  – 

Analiza  informacji  o  przebiegu  wykonania  budżetu  powiatu  w  Bielsku 
Podlaskim  za  I  półrocze  2008  r.  (Informacja  stanowi  załącznik  nr  23  do 
protokołu) Przewodniczący poinformował, iż radni otrzymali także pozytywną 
opinię  Składu  Orzekającego  RIO  w  Białymstoku  z  dnia  10.09.2008  r.  
o  przedłożonym  przez  Zarząd  Powiatu  w  Bielsku  Podlaskim  informacji  
o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2008 r. (Uchwała nr II.0131-5-
60/08 stanowi załącznik nr 24 do protokołu). Następnie zapytał czy radni chcą 
zabrać głos w tej sprawie. 

Uwag nie wniesiono, w związku z tym Przewodniczący zamknął dyskusję 
w  tym  punkcie  stwierdzając,  iż  Rada  Powiatu  zapoznała  się  z  Informacją  
o  przebiegu wykonania  budżetu powiatu w Bielsku Podlaskim za  I  półrocze 
2008 r.

O  godzinie  1315 Przewodniczący  zarządził  15-minutową  przerwę  
w obradach sesji. 

Ad 13
Po wznowieniu obrad Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego 

punktu porządku obrad – Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian  
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w  planie  dochodów  i  wydatków  budżetu  Powiatu  Bielskiego  na  2008  rok 
(projekt uchwały stanowi załącznik nr 25 do protokołu). Poinformował, iż radni 
wraz z materiałami sesyjnymi otrzymali także odpowiedź Zarządu Powiatu na 
wniosek  Komisji  (wniosek  Komisji  wraz  ze  stanowiskiem  Zarządu  stanowi 
załącznik  nr  26  do  protokołu)  oraz  autopoprawkę  Zarządu  Powiatu  do  ww. 
projektu uchwały (autopoprawka stanowi załącznik nr 27 do protokołu). Zwrócił 
się następnie do radnych z pytaniem, czy chcą zabrać głos w tej sprawie. 

Starosta poinformował, iż w przetargu ogłoszonym na realizację zadania 
inwestycyjnego  pn.:  „Budowa  kompleksu  "Moje  Boisko  –  Orlik  2012"” 
wpłynęła 1 oferta na kwotę 1.399.000 zł, która jest o około 100.000 zł wyższa 
niż zabezpieczone w budżecie środki na to zadanie. Jest to także dużo niższa 
oferta niż, te które były składane w poprzednich postępowaniach. W ramach 
realizacji  tego zadania planowana jest  budowa pełnowymiarowego boiska do 
piłki  ręcznej,  koszykówki,  siatkówki  oraz  boiska  do  piłki  nożnej  wraz  
z  ogrodzeniem.  Jeżeli  środki  nie  zostaną  zwiększone  nie  będzie  możliwości 
rozstrzygnięcia  przetargu.  W związku z powyższym Starosta zgłosił  wniosek 
Zarządu  o  rozwiązanie  rezerwy  ogólnej  na  kwotę  100.000  zł  i  zwiększenie 
nakładów na to zadanie o 100.000 zł  do kwoty 1.400.000 zł,  co pozwoli  na 
rozstrzygniecie przetargu i rozpoczęcie tej inwestycji. 

Radny Jan Radkiewicz zapytał co będzie przedmiotem głosowania, skoro 
Starosta  informował  wcześniej,  że  przetarg  odbył  się  w  dniu  dzisiejszym  
o  godzinie  1200.  Czy  temat  ten  nie  może  zostać  rozstrzygnięty  w  terminie 
późniejszym?

Starosta  wyjaśnił,  iż  w  ciągu  dwóch  tygodni  od  otwarcia  ofert  musi 
zapaść decyzja czy przetarg jest rozstrzygnięty czy też nie został rozstrzygnięty. 
Do rozstrzygnięcia konieczne jest jednak zabezpieczenie środków. W przypadku 
zabezpieczenia  mniejszych  środków  przetarg  nie  będzie  rozstrzygnięty,  nie 
zostanie  też  wyłoniony wykonawca a  inwestycja  nie  będzie  rozpoczęta.  Tak 
więc decyzja w tym temacie winna zostać podjęta na sesji w dniu dzisiejszym. 

Radny  Roch  Andrzej  Charyton  poinformował,  iż  przy  otwarciu  ofert 
zamawiający ogłasza jaką kwotę zabezpieczył w budżecie,  w tym przypadku 
jest  to  1.300.000  zł.  Oferta  dotyczy  zaś  kwoty  około  1.400.000  zł.  
Do zwiększenia  środków władna jest  Rada Powiatu,  tak więc zmianę należy 
dokonać w dniu dzisiejszym. 

Kolejnych  uwag  nie  wniesiono,  w  związku  z  tym  Przewodniczący 
zamknął  dyskusję  w tym punkcie  oraz poddał  pod głosowanie  rozpatrywany 
projekt  uchwały  z  uwzględnieniem  autopoprawki  Zarządu  Powiatu  oraz 
zgłoszonego powyżej wniosku Zarządu. 

Rada  Powiatu,  w  głosowaniu  jawnym,  stosunkiem  głosów:  19  „za”,  
0  przeciwnych  i  0  wstrzymujących  się  podjęła  uchwałę  nr  XX/150/08  
w  przedmiotowej  sprawie,  z  uwzględnieniem  ww.  zmian  (uchwała  stanowi 
załącznik nr 28 do protokołu).
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Ad 14
Przechodząc  do  realizacji  kolejnego  punktu  porządku  obrad  sesji  – 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały nr XIII/95/07 Rady 
Powiatu  w  Bielsku  Podlaskim  z  dnia  30  listopada  2007  r.  w  sprawie 
zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej na 2008 r. (projekt uchwały 
stanowi załącznik nr 29 do protokołu), Przewodniczący zwrócił się do radnych 
z pytaniem, czy chcą zabrać głos w tej sprawie. 

Członek Komisji Rewizyjnej radny Witold Sysuła zauważył, iż na Rada 
Powiatu  przyjęła  plany  pracy  poszczególnych  komisji,  w  tym  także  plan 
Komisji Rewizyjnej. Wówczas radni wyszli z posiedzenia ze świadomością, iż 
tematyka  przyjęta  przez  Radę  jest  zgodna  z  prawem,  winna  być  ona  przez 
Komisję  Rewizyjną  oraz  inne  komisje  realizowana.  Minęło  sporo  czasu  od 
podjęcia  tej  uchwały.  Raptem  radca  prawny  Powiatowego  Urzędu  Pracy 
twierdzi, że przyjęta przez Radę uchwała, dotycząca tematyki kontroli Komisji 
Rewizyjnej  jest  niezgodna z  prawem.  Radny  wyraził  zrozumienie,  iż  pewne 
propozycje uchwał są prawdopodobnie opiniowane na zasadzie zaistnienia takiej 
potrzeby. Zwrócił się więc do radcy prawnego z prośbą o większe wgłębianie 
się w tematykę prawną w odniesieniu do podejmowanych przez Radę uchwał, 
zwłaszcza,  że  po  otrzymaniu  opinii  radcy  Powiatowego  Urzędu  Pracy  Pani 
mecenas  potwierdziła,  że  opinia  radcy  PUP  jest  zgodna  z  prawem  a  jej 
wcześniejsza opinia trochę z prawem była na bakier. 

Radca  prawny Ewa Czerwińska  poinformowała,  iż  nie  sprawdza i  nie 
podpisuje uchwał tylko dlatego by je podpisać. Może zakres kontroli nie został 
precyzyjnie określony, nie oznacza to jednak niezgodności z przepisami prawa 
tej  uchwały.  Radca  prawny  PUP  również  nie  kwestionował  niezgodności  
z  prawem,  tylko  pewny zakres  kontroli.  Przez  4  lata  wzajemnej  współpracy 
organ  nadzoru  nie  kwestionował  pracy  radcy  prawnego,  tak  więc  uwaga  na 
temat przygotowania i rzetelności w sprawdzaniu uchwał jest na wyrost. 

Radny Roch Andrzej  Charyton zauważył,  iż  są różne instancje  i  tryby 
odwoławcze, a decyzje sądów i wyroki się zmieniają. Tak samo może zmienić 
się  opinia  radcy  prawnego.  Wszelkie  środki  publiczne  desygnowane  na 
szczeblach  różnych  instancji,  w  różnych  programach  podlegają  kontroli. 
Jesteśmy  specyficzną  jednostką  samorządu,  która  posiada  podporządkowane 
jednostki, w tym: Powiatowy Urząd Pracy, który otrzymuje podlegające kontroli 
środki  z  różnych  źródeł  w  tym  także  z  Unii  Europejskiej.  Naszą  komórką 
kontrolną jest Komisja Rewizyjna, która powinna kontrolować te wydatki, tym 
bardziej,  że  beneficjenci  wkładają  środki  publiczne do realizacji  programów. 
Jeśli uchwała pozbawiająca Komisję Rewizyjną uprawnień do kontroli w PUP 
ma służyć temu by postawić zasłonę nad beneficjentami to się bardzo źle dzieje. 
Uchwały  nie  powinno się  więc  podejmować.  Przepisy  jasno  precyzują  które 
środki  podlegają upublicznieniu i  kontroli,  tym bardziej że powinny być one 
publikowane w Biuletynie Informacji Publicznej. 
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Kolejnych  uwag  nie  wniesiono,  w  związku  z  tym  Przewodniczący 
zamknął  dyskusję  w tym punkcie  oraz poddał  pod głosowanie  rozpatrywany 
projekt uchwały. 

Rada  Powiatu,  w  głosowaniu  jawnym,  stosunkiem  głosów:  9  „za”,  
4  przeciwnych  i  5  wstrzymujących  się  podjęła  uchwałę  nr  XX/151/08  
w przedmiotowej sprawie (uchwała stanowi załącznik nr 30 do protokołu)

Ad 15
Przystępując  do  realizacji  kolejnego  punktu  porządku  posiedzenia 

Przewodniczący  zwrócił  się  z  prośbą  do  przewodniczących  komisji  stałych 
Rady  Powiatu  o  przedstawienie  sprawozdań  z  działalności  poszczególnych 
komisji za I półrocze 2008 r. 

Jako  pierwszy  sprawozdanie  z  działalności  Komisji  za  okres  od  01 
stycznia 2008 r.  do 30 czerwca 2008 r.  przedstawił  Przewodniczący Komisji 
Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego radny Edward Karpiesiuk. Radni 
nie  zgłosili  żadnych  uwag  do  ww.  sprawozdania,  w  związku  z  czym 
Przewodniczący zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. 

Rada  Powiatu,  w  głosowaniu  jawnym,  stosunkiem  głosów:  19  „za”,  
0  przeciwnych  i  0  wstrzymujących  się  przyjęła  sprawozdanie  z  działalności 
Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego za okres od 1 stycznia 
2008  r.  do  30  czerwca  2008  r.  (sprawozdanie  stanowi  załącznik  nr  31  do 
protokołu).

Następnie  głos  zabrał  Przewodniczący  Komisji  Oświaty,  Kultury  
i Porządku Publicznego radny Jerzy Ignatiuk, który przedstawił sprawozdanie  
z działalności Komisji za okres I półrocza 2008 r. W związku z brakiem uwag 
do ww. sprawozdania Przewodniczący poddał je pod głosowanie. 

Rada  Powiatu,  w  głosowaniu  jawnym,  stosunkiem  głosów:  17  „za”,  
0  przeciwnych  i  0  wstrzymujących  się  przyjęła  przedmiotowe  sprawozdanie 
(sprawozdanie stanowi załącznik nr 32 do protokołu). 

Następnie  Radzie  Powiatu  sprawozdanie  przedstawiła  Przewodnicząca 
Komisji  Ochrony  Zdrowia,  Pomocy  Społecznej  i  Rodziny  radna  Zinaida 
Kuprianiuk-Daniluk.

Po  zakończeniu  powyższego  wystąpienia  Przewodniczący  poprosił 
radnych  o  uwagi  do  sprawozdania.  Radni  nie  wnieśli  żadnych  uwag, 
Przewodniczący poddał więc ww. sprawozdanie pod głosowanie.

Rada  Powiatu,  w  głosowaniu  jawnym,  stosunkiem  głosów:  18  „za”,  
0  przeciwnych  i  1  wstrzymującym  się  przyjęła  sprawozdanie  z  działalności 
Komisji Ochrony Zdrowia Pomocy Społecznej i Rodziny za okres od 1 stycznia 
2008  r.  do  30  czerwca  2008  r.  (sprawozdanie  stanowi  załącznik  nr  33  do 
protokołu).

W dalszej kolejności Sprawozdanie przedstawił Przewodniczący Komisji 
Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska radny Zdzisław Tworkowski. 
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Wobec braku zastrzeżeń do ww. sprawozdania Przewodniczący poddał je 
pod głosowanie. 

Rada  Powiatu,  w  głosowaniu  jawnym,  stosunkiem  głosów:  17  „za”,  
0  przeciwnych  i  0  wstrzymujących  się  przyjęła  przedmiotowe  sprawozdanie 
(sprawozdanie stanowi załącznik nr 34 do protokołu).

Ad 16
Interpelacji i zapytań nie zgłoszono. 

Ad 17
W  punkcie  sprawy  różne  Przewodniczący  poinformował,  iż  dyrektor 

Bursy  Szkolnej  w Bielsku  Podlaskim zawiadomiła,  iż  z  dniem 31  sierpnia  
2008  r.  na  mocy  porozumienia  stron  rozwiązana  została  umowa  najmu  
z  Polskim  Związkiem  Niewidomych  Okręg  Podlaski  (pismo  nr  BS.7002-
4a/2008 z dnia 02.09.2008 r. stanowi załącznik nr 35 do protokołu). Dyrektor 
Centrum  Kształcenia  Praktycznego  w  Bielsku  Podlaskim  poinformował,  iż  
w  terminie  01.08.2008  r.  –  31.12.2008  r.  wynajmowane  są  dwie  sale 
dydaktyczne dla Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bielsku Podlaskim 
na przeprowadzenie ok. 200 godzin szkoleniowych zajęć (pismo nr CKP-2012-
1/2008  z  dnia  28.08.2008  r.  stanowi  załącznik  nr  36  do  protokołu).  Także 
dyrektor  Zespołu  Szkół  nr  1  im.  Marszałka  J.K.  Piłsudskiego  w  Bielsku 
Podlaskim zawiadomił,  iż  z  dniem 01.09.2008 r.  wynajmuje  pomieszczenia  
o  powierzchni  użytkowej  19,70  m2 na  prowadzenie  sklepiku  dla  Pani  Niny 
Sawczyńskiej.  Umowa zawarta jest  do dnia 30.04.2009 roku (pismo stanowi 
załącznik nr 37 do protokołu). 

Ponadto  do  wiadomości  Rady  Powiatu  przedłożone  zostało  pismo 
Powiatowego  Zarządu  Dróg  w  Bielsku  Podlaskim kierowane  do  Burmistrza 
Miasta  Bielsk  Podlaski  w sprawie  planowanej  przebudowy ulicy Chmielnej  
w Bielsku Podlaskim. Burmistrz poinformowany został,  iż  biorąc pod uwagę 
środki  finansowe  powiatu,  wprowadzenie  ww.  zadania  do  przyszłorocznego 
budżetu  będzie  możliwe  tylko  na  zasadach  określonych  we  wcześniejszej 
korespondencji, tj.: przy równej partycypacji w kosztach robót drogowych przez 
obie jednostki samorządowe (pismo stanowi załącznik nr 38 do protokołu). 

O godzinie 1400, za zgodą Przewodniczącego, z obrad zwolniony został 
radny Marek Malinowski. W dalszej części obrad uczestniczyło 18 radnych. 

Następnie Przewodniczący zwrócił się z pytaniem czy radni chcą zabrać 
głos w tym punkcie. 

Radny Jan Radkiewicz zauważył, iż do Rady Powiatu wpłynęła skarga 
Pani  Barbary Radkiewicz na Starostę,  skarga ta jednak do Rady nie dotarła. 
Zapytał  więc  czy  Przewodniczący  odesłał  ją  Starosty,  czy  też  Starosta 
samodzielnie podjął temat?

Przewodniczący  poinformował,  iż  skargę  widział  oraz  została  ona 
skierowana do Starosty celem rozpatrzenia. 
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Radny  Jan  Radkiewicz  zauważył,  iż  z  udzielonej  odpowiedzi  na  ww. 
skargę wynika, że Starosta samodzielnie bez porozumienia z Przewodniczącym, 
nie informując Rady, temat załatwił. Sprawa dotyczyła zachowania pracownika 
Powiatowego  Centrum  Pomocy  Rodzinie,  odpowiedź  zaś  odnosiła  się  do 
merytorycznego  załatwienia  sprawy,  do  czego  zastrzeżeń  nie  wnoszono. 
Natomiast w odpowiedzi na zgłoszoną skargę Starosta poinformował, iż brak 
jest podstaw do uznania podnoszonych zarzutów, nie ma możliwości uzyskania 
obiektywnego  dowodu  potwierdzającego  słuszność  negatywnej  oceny 
pracownika dokonanej przez skarżącą. Radny stwierdził, iż zbyt wnikliwie nie 
było to rozpatrywane,  a z żoną nikt się nie kontaktował.  Zauważył także,  iż 
Rada Powiatu powinna zostać o fakcie złożenia skargi poinformowana. 
W  dniu  19  sierpnia  radny  złożył  interpelację  dotyczącą  upublicznienia 
informacji o Bielskim Stowarzyszeniu Samorządowym, którego jest inicjatorem. 
W  trakcie  załatwiania  spraw  administracyjno-sądowych  lista  wypłynęła  ze 
Starostwa. Obecnie informacja jest już publiczna. Ze względu na fakt, iż sprawa 
nie  jest  istotna  dla  powiatu  odpowiedzi  na  interpelację  udzielił  Starosta. 
Radnemu  zasugerowano,  że  nie  można  wykluczyć  iż  do  skopiowania  listy 
mogło  dojść  przed  dotarciem  tego  dokumentu  do  Sądu  i  Starostwa. 
Poinformował, iż lista była u radnego, nikomu jej nie udostępniał. Lista stała się 
nośna na terenie powiatu, dodatkowo opatrzona komentarzem, iż Radkiewicz z 
PiS-em  i  komunistami  tworzy  ugrupowania.  Poinformował,  iż  listę 
rozpowszechniał  Pan  Roman  Margański.  Stwierdził  ponadto,  iż  nie  chce 
wykonywać dalszych kroków prawnych w tym kierunku. Wystarczy rozmowa 
Starosty z ww. osobą, celem zakończenia tematu. 

Kolejnych spraw różnych nie zgłoszono. 

Ad 18
Porządek  obrad  został  w  tym punkcie  wyczerpany,  w  związku  z  tym 

Przewodniczący  Rady Powiatu  o godzinie  1410 zamknął posiedzenie XX sesji 
Rady Powiatu w Bielsku Podlaskim. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: Joanna Popławska 
Adam Miron Łęczycki
Przewodniczący Rady Powiatu

17


